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Folketingets Finansudvalg
Christiansborg

Finansministeren
22. juni 2010

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 46 af 18. juni 2010 (Akt-
stykke 163, § 7).

Spørgsmål:

Ministeren bedes oplyse, hvornår han på baggrund af økonomiaftalen med regio-
nerne forventer at halvdelen af alle sygehuskvadratmetre er nybyggede, jf. Ven-
stres valgudspil fra 2007 ”Nye sygehuse – slut med lappeløsninger”?

Svar:
Regeringsgrundlaget fra 2007 indeholder en forventning om, at omtrent halvdelen 
af de nuværende sygehusetagemetre over de kommende år kan erstattes af nybyg-
geri. Med økonomiaftalen for 2010 er aftalt samlede investeringer på 40 mia.kr. 
inkl. regional egenfinansiering. 

De første 25 mia.kr. blev foreløbigt udmøntet i januar 2009. De omfatter bl.a. en 
samling af sygehusene i Århus i et nybyggeri ved Skejby, og et nyt universitetssy-
gehus ved Odense. Herudover indgår store projekter i Aalborg, Viborg, Kolding, 
Slagelse, Herlev, Hvidovre, Roskilde og på Rigshospitalet.

Den såkaldte før-screening i efteråret 2009 betød en foreløbig, positiv melding fra 
ekspertpanelet i forhold til bl.a. et nyt sygehus ved Hillerød og i Gødstrup og sto-
re projekter med nybyggeri og ombygning i Aabenraa og Bispebjerg. Hertil kom-
mer en prioritering vedr. region Sjælland.  Ekspertpanelet forventes i november 
2010 at komme med en indstilling om prioriteringen af de sidste 15 mia.kr.

Med venlig hilsen

Claus Hjort Frederiksen
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